
Sitno, 27 sierpnia 2009 roku

ST - 0043/V/35/2009

Protokół Nr XXXV/2009
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 27 sierpnia 2009 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2009 r.
5. Podjęcie uchwał:

- w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2009 r.
- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 r.
- w sprawie wystąpienia ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Lubelszczyzny.

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
8. Sprawy różne.
9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
10.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Juszczak Andrzej
4. Karski Aleksander
5. Kozak Leszek
6. Łuczyszyn Lucjan
7. Mazurek Janusz
8. Monastryski Ryszard
9. Niedźwiedź Zygmunt
10. Pawlicha Bogdan
11. Szajnoga Marek
12. Tukiendorf Edward
13. Wrotniak Mieczysław

Radni nieobecni: 

1. Gazda Antoni
2. Mazurek Jerzy
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad XXXV Sesji  Rady Gminy w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał  Radnych a  także gości:  Sekretarza Gminy Pana Mariana 
Bernata,  Skarbnika  Gminy  Panią  Jolantę  Hryciuk,  kierownika  posterunku  Policji 
w Sitnie Pana Tadeusza Kuszmiruka a także przedstawicieli MZK w Zamościu: Pana 
Krzysztofa Litwina i Pana Zbigniewa Białowolskiego.   
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 14°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  sesji  uczestniczy  13  Radnych,  co  stanowi 
niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając czy są 
uwagi do tego porządku.
Pan Sekretarz poinformował o dodatkowych uchwałach dotyczących porozumienia 
z  MZK,  projektu  POKL  Szkoły  w  Jarosławcu  oraz  dodatkowych  zmianach 
w budżecie gminy na 2009 r.
Państwo Radni  przyjęli  proponowany  porządek obrad  z  dodatkowymi  uchwałami 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
 

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn,  Mieczysław Wrotniak i Aleksander 
Karski.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  udzielił  głosu  przedstawicielom  MZK 
w Zamościu.
Prezes MZK Pan Krzysztof Litwin poinformował zebranych, że 9 grudnia 2009 r. 
wchodzi w życie dyrektywa unijna regulująca sprawy porozumień między miastem 
a gminami korzystającymi z usług MZK. 
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MZK jest spółką miejską i żeby mogła obsługiwać gminy potrzebne jest odpowiednie 
porozumienie.  MZK  kursuje  w  pięciu  gminach.  Zostało  jeszcze  do  zawarcia 
porozumienie z gminą Sitno. Z każdą gminą jest zawierane porozumienie o tej samej 
treści. MZK traci pieniądze na biletach ulgowych. Ponadto na terenie gmin wykonuje 
się  badania  opłacalności  kursów.  Niektóre  z  kursów są  nieopłacalne.  W związku 
z  powyższym  z  terenu  gminy  Sitno  brakuje  35.000,-zł  –  i  tyle  jest  zapisane 
w porozumieniu.
MZK chce  kontynuować  współpracę  z  gminami.  Współpraca  miała  być  zapisana 
w statucie Zamojsko-Roztoczańskiego Związku Gmin ale ten zapis pominięto.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że miasto nie mogłoby funkcjonować bez 
siły  roboczej  z  gmin.  Ponadto  trzeba  rozważyć  możliwości  prawne  przekazania 
kwoty  dofinansowania  dla  MZK.  Gmina  musi  w  budżecie  wygospodarować 
te środki.
Pan  Leszek  Kozak  zapytał  czy  nie  byłoby  możliwości  wysyłania  na  kursy 
nieopłacalne mniejszych busów.
Pan Litwin wyjaśnił,  że niczego by to nie zmieniło, gdyż paliwo stanowi jedynie 
20 % kosztów.
Pan  Sekretarz  zauważył,  że  kwota  35.000,-zł  dotyczy  roku  2009  a  porozumienie 
będzie zawierane na czas nieokreślony.
Pan Litwin wyjaśnił, że kwota ta co roku będzie negocjowana.
Pan Sekretarz zaproponował by zawrzeć porozumienie od września 2009 r. do końca 
czerwca 2010 r.  -  zgodnie z rokiem szkolnym. Gdyby sytuacja była inna i  MZK 
wygrałoby przetarg na dowożenie to niepotrzebne byłoby dofinansowanie. Należy się 
dogadać w sprawie utrzymania linii, natomiast płatność przesunąć na styczeń 2010 r. 
(na nowy budżet).
Pan Litwin wyjaśnił, że porozumienie musi być teraz podpisane, natomiast zapłata 
może nastąpić  w styczniu.  Ważność porozumienia  powinna  być  ustalona  zgodnie 
z rokiem budżetowym.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że kwestie techniczne tego porozumienia 
określi Wójt, natomiast dziś Rada wyrazi zgodę na jego zawarcie.
Następnie Przewodniczący udzielił głosu Kierownikowi Posterunku Policji w Sitnie 
Panu Tadeuszowi Kuszmirukowi.
Pan Kuszmiruk zwrócił się z prośbą o przyznanie środków w wysokości 3.000,-zł 
na zakup paliwa dla Policji (podanie w załączeniu).   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że faktycznie widzi się częściej radiowóz 
na terenie gminy i pozytywnie wpływa to na utrzymanie porządku.
Pan  Sekretarz  zwrócił  się  z  prośbą  o  egzekwowanie  od  pieszych,  by  chodzili 
po chodnikach a nie po drodze.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił się o rozwiązanie problemu motocyklistów znacznie 
przekraczających prędkość na drodze krajowej w Jarosławcu.
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Ad. 4
 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2009 r.

Uchwałę w sprawie wykonania budżetu za I półrocze 2009 r. przedstawiła Skarbnik 
Gminy Pani Jolanta Hryciuk.
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował by nie odczytywać całego sprawozdania 
gdyż Radni otrzymali go w materiałach na sesję.
Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury i Rozwoju Pan Andrzej Juszczak 
odczytał  pozytywną  opinię  Komisji  nt.  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  oraz 
pozytywną  opinię  nt.  zmian  w  budżecie.  Komisja  zwróciła  jednocześnie  uwagę 
na słabe wykonanie niektórych dochodów.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sporo prac wykonano w I półroczu i stąd 
zagrożenie z realizacją i zapłatą za niektóre faktury.
Pani  Skarbnik  dodała,  że  będą  mniejsze  o  325.000,-zł  dochody  gminy   z  tytułu 
subwencji.
Następnie Pan Sekretarz przedstawił nowe zmiany w budżecie gminy na 2009 r.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  są  uwagi  do  sprawozdania  i  zmian 
w budżecie.
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu przystąpiono do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.

Ad. 5
Podjęcie uchwał 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 13 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XXXV/213/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  27  sierpnia  2009  r. 
w sprawie wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2009 r.
Pan  Andrzej  Juszczak  zwrócił  się  o  rozszerzenie  opisu  wyjaśnienia  kwoty 
dot. przychodów z innych źródeł.
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.

2) Uchwała  Nr  XXXV/214/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  27  sierpnia  2009  r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sitno.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał podania o dodatkowe środki finansowe 
z  Policji,  Miejskiej  Straży  Pożarnej,  Polskiego  Związku  Łowieckiego 
i Ośrodka Promocji w Sitnie (podania stanowią załącznik do protokołu).
Pani Skarbnik poinformowała, że rezerwa budżetowa wynosi ok. 20.000,-zł.
Pan Sekretarz dodał,  że na dofinansowanie samochodu dla Miejskiej Straży 
Pożarnej potrzeba ok. 3.000,-zł. 
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GOPS potrzebuje na wrzesień 2.700,-zł na wypłatę becikowego. Potrzeba też 
środków na kontynuację pływania (ze środków Rady Gminy) oraz 1461,90 zł 
na  składkę  członkowską  w  LGD “Ziemia  Zamojska”.  Ponadto  na  występy 
zespołu śpiewaczego na dożynkach gminnych potrzeba 2.500,-zł. Miało to być 
finansowane  przez  LGD  ale  umowa  LGD  będzie  podpisywana  dopiero 
1  września.  Potrzeba  również  43.000,-zł  na  wodociąg  w  Jarosławcu,  żeby 
ułożyć go równolegle z kanalizacją.
Następnie  Pan  Sekretarz  poinformował  o  podaniu  Państwa  Siwackich 
w  sprawie  przyznania  mieszkania  w  budynku  szkoły  w  Stanisławce. 
Ci Państwo płaciliby opłaty za prąd a także jakiś czynsz dla gminy.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  jednogłośnie  w  głosowaniu  jawnym  za 
wydzierżawieniu ww. mieszkania na 3 lata z opłatą miesięczną w wys. 100,-zł.
Następnie  Pan  Sekretarz  poinformował,  że  potrzeba  40.000,-zł  na  projekt 
boiska (Orlik) w Jarosławcu.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  przekazaniem  ww.  kwoty  jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym.
Następnie Pan Lucjan Łuczyszyn zaproponował by na zakup samochodu dla 
Miejskiej Straży Pożarnej w Zamościu przekazać 4.000,-zł.
Państwo Radni opowiedzieli się za ww. propozycją jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym (przy obecności 12 Radnych).
Ponadto Państwo Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym opowiedzieli się 
za przekazaniem 3.000,-zł na wypłatę becikowego w miesiącu wrześniu oraz 
za  podjęciem  działań  w  celu  prowadzenia  zajęć  nauki  pływania  dla 
najmłodszych dzieci wzorem ubiegłego roku.
Następnie Państwo Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym opowiedzieli się 
za przekazaniem 5.500,-zł na dożynki gminne oraz  3.000,-zł na paliwo dla 
Policji.
Kwota  5.500,-zł  na  dożynki  gminne  będzie  dopisana  do  obecnych  zmian 
w budżecie natomiast pozostałe przegłosowane wydatki będą ujęte w zmianach 
na następnej sesji.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za przyjęciem zmian 
w budżecie (z dodatkową kwotą 5.500,-zł).
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

3) Uchwała  Nr  XXXV/215/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  27  sierpnia  2009  r. 
w  sprawie  wystąpienia  ze  stowarzyszenia  o  nazwie  Związek  Gmin 
Lubelszczyzny.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

4) Uchwała  Nr  XXXV/216/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  27  sierpnia  2009  r. 
w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Sitno a Miastem Zamość 
dotyczącego powierzenia zadań w zakresie zbiorowego transportu lokalnego.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  12  głosach  za 
i 1 głosie przeciw. 
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5) Uchwała  Nr  XXXV/217/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  27  sierpnia  2009  r. 
w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu “Wirtualna społeczność szkolna 
Szkoły Podstawowej w Jarosławcu”.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 6
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno

        W związku z  nieobecnością  Pana Wójta  punkt ten zostanie  zrealizowany 
na następnej sesji.

Ad. 7
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 8
Sprawy różne

Pan  Bogdan  Pawlicha  zwrócił  się  o  dokończenie  chodnika  koło  Pana  Lebiody. 
Ponadto Pan Pawlicha podziękował za wykoszenie gruntu wspólnoty wsi Cześniki.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że gmina otrzyma we wrześniu ok. 100 m² kostki z powiatu 
i wtedy dokończy się chodnik koło P. Lebiody a także koło przystanku.
Pani Małgorzata Adamczuk zwróciła się o rozważenie możliwości wydzierżawienia 
gruntów sołeckich Bożego Daru gdyż są chętni na dzierżawę a młodzież nie korzysta 
z tych gruntów.
Pan Sekretarz zaproponował by chętny do wydzierżawienia gruntów napisał podanie 
z propozycją czynszu.
Pan Janusz Brzozowski zapytał o sprawę rozgraniczenia gruntów w Jarosławcu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że zostało złożone zlecenie do Kart-Miaru.
Następnie Pan Sekretarz przedstawił informację nt. funduszu sołeckiego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  dodał,  że  do  tych  środków  gmina  może  otrzymać 
do 30 % dofinansowania.
Pan Sekretarz  poinformował,  że  istnieje  możliwość kupna działki  60-arowej  przy 
Urzędzie  Gminy  (od  Pana  Wałaszyka).  Szacunkowy  koszt  tej  nieruchomości 
wg. biegłego wynosi 126.000,-zł.
Pan Bogdan Pawlicha zauważył, że może lepiej odkupić działkę po SKR.
Pan Sekretarz stwierdził, że ta działka będzie kilkakrotnie droższa.
Państwo Radni zaproponowali odłożenie tego tematu do następnej sesji.
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Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  podanie  Pana  Mariana  Gila 
w sprawie kupna przyległej działki (podanie w załączeniu).   
Pan  Andrzej  Juszczak wyjaśnił,  że  w ubiegłym roku sprzedano drogę  dojazdową 
Państwu Sienkiewiczom a w tym przypadku jest taka sama sytuacja.
Następnie  Państwo  Radni  jednogłośnie  w  głosowaniu  jawnym  opowiedzieli  się 
za sprzedażą ww. działki (drogi dojazdowej) sąsiadom – właścicielom przyległych 
działek.

Ad. 9
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

         Protokół Nr XXXIV/2009 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie 
obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół w głosowaniu jawnym przy 
8 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

Ad. 10
Zamknięcie obrad sesji

     Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Pan  Sekretarz  podziękował  za  przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu 
za I półrocze 2009 r.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:   
Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


